
Någon, något, några (=joku, jotkut, jokin, joitakin, jotakin, kukaan)  
Ingen, inget, inga (=ei kukaan, ei mitään, eivät ketkään, ei mikään)  

  

 

Voidaan käyttää substantiivin kanssa, jolloin  

  

3 eri muotoa: en-sanoille, ett-sanoille ja monikolle  

  

Känner du någon känd skådis? Tunnetko 

jonkun tunnetun näyttelijän?  

Något grönt djur kryper på golvet. Joku vihreä 

eläin ryömii lattialla.  

Jag har inga pengar. Mulla ei oo yhtään rahaa.  

Jag har inget dåligt betyg. Mulla ei oo mikään 

huono todistus.  
  

Pohdi: Mikä vaikuttaa adjektiivin muodon 

valintaan? Miksi känd eikä känt tai kända? 

Miksi grönt eikä grön tai gröna? 

Miksi dåligt eikä dålig tai dåliga? 

 

Onko substantiivi epämääräisessä vai 

määräisessä muodossa? 



 

  

Huomaa! Någon / ingen –sanojen jälkeen adjektiivi 

taipuu substantiivin suvun mukaan 

(grön/grönt/gröna). (=Eli valitset adjektiivista saman 

muodon kuin någon- tai ingen-sanoista.) 

 

Substantiivi on lyhyessä eli epämääräisessä 

muodossa  

  

  

  

Någon, något, några (=joku, jotkut, jokin, joitakin, jotakin, kukaan)  

Ingen, inget, inga (=ei kukaan, ei mitään, eivät ketkään, ei mikään)  

  

Voidaan käyttää myös itsenäisesti (ilman substantiivia), tällöin  

  

Någon, några = joku, jotkut (ihmiset)  

Ingen, inga = ei kukaan, ei ketkään (ihmiset)  

  

   

Någon ser dig. Joku näkee sinut.  

Ingen känner mig. Kukaan ei tunne minua.  

Några gillar spindlar. Jotkut pitävät hämähäkeistä.  

 

 



Något/någonting = jotakin (asioista)  

Inget/ingenting = ei mitään (asioista) 

  

Sade du något? Sanoitko jotakin?  

Nej, jag sade ingenting. Ei, en sanonut mitään.  

Någonting har hänt. Jotakin on tapahtunut.  

  

  

Myös adjektiivi voi liittyä asiaan: jotakin hyvää, ei mitään mukavaa  

  

Tällöin valitaan något/inget ja adjektiivi on t-muodossa:  

Jag vill äta något gott. Haluan syödä jotain hyvää.  

Det var inget trevligt! Se ei ollut mitään mukavaa.  

  

  

 Erikoissääntö ingen/inget/inga: 

Huom! Jos predikaatti (eli verbi) koostuu useammasta 

kuin yhdestä osasta (har ätit, vill spela) TAI se on 

sivulauseessa, mutta ei subjektina pitää 

ingen/inget/inga jakaa osiin:  

  

Ingen -> inte + någon  

Inget -> inte + något  

Inga -> inte + några  

  



Jag vill inte spela några spel alls! En halua pelata 

ollenkaan mitään pelejä!  

Jag har inte ätit någonting på en vecka. En ole syönyt 

mitään viikkoon.  

Han tycker att det inte finns något att göra här. Hänen 

mielestään täällä ei ole mitään tekemistä.  

 

KonSuKiePre 

Jag vet att du inte har någon hund. Tiedän, ettei sinulla 

ole koiraa. 

Jag vet att du inte har någon hund 

 

 

 


